
 

 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu FES dne 21. června 2021 

 
Přítomni: Mgr. Libor Koudela, Ph.D., Ing. Jan Fuka, Ph.D., JUDr. Martin 

Šmíd, Ph.D., Mgr. Jan Mandys, Ph.D., Ing. Michaela Kotková 
Stříteská, Ph.D., PaedDr. Alexandr Šenec, RNDr. Ing. Oldřich 
Horák, Ph.D., Ing. Irena Honková, Ph.D., prof. Ing. Petr Hájek, 
Ph.D., Ing. Ondřej Kuba, Patricie-Anna Reitzová 

 
Omluveni: Ing. et Ing. Veronika Linhartová, Ph.D., Lucie Částková, Tomáš 

Kupilík, Markéta Klapalová 
 
Hosté:  prof. Ing. Jan Stejskal, Ph.D., doc. Ing. Liběna Černohorská, Ph.D., 

doc. Ing. Jitka Komárková, Ph.D., doc. Ing. Renáta Myšková, Ph.D. 
 
Přítomno 11 z 15 senátorů. AS FES je usnášeníschopný.  
 
Pozvánka na zasedání AS FES rozeslána  14. června 2021 
Materiály k projednání na zasedání rozeslány 14. června 2021 
 
Program: 

1. Schválení programu zasedání. 
2. Souhlas se jmenováním Disciplinární komise FES 
3. Schválení Podmínek pro přijetí ke studiu v akademickém roce 2022/2023. 
4. Různé. 

 
 
 
Předseda AS FES Dr. Šmíd zahájil zasedání a pozdravil přítomné. Po zahájení 
ověřil účast přítomných senátorů. 
 
1. Schválení programu zasedání 

Dr. Šmíd stručně představil navržený program zasedání. K programu neměl nikdo 
žádné připomínky. 
 
Poté proběhlo hlasování. 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
schvaluje program zasedání v předloženém znění. 
 
Hlasování: 11 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 



2. Souhlas se jmenováním Disciplinární komise FES 

Dr. Šmíd požádal děkana fakulty prof. Stejskala o úvodní slovo. Děkan představil 
předkládaný materiál a uvedl, že je potřeba ustavit novou disciplinární komisi 
vzhledem ke konci funkčního období předchozí disciplinární komise. 
K materiálu nikdo nevystoupil v diskusi. 
 
Výsledky tajného hlasování o jednotlivých členech Disciplinární komise: 
Členové - AP 

doc. Ing. Jitka Komárková, Ph.D. (ÚSII) – 11 hlasů 
Mgr. Pavla Jindrová, Ph.D. (ÚMKM) – 11 hlasů 
JUDr. Barbora Kovářová (ÚSSV) – 11 hlasů 
Ing. Michal Kuběnka, Ph.D. (ÚPEM) – 11 hlasů 
JUDr. Martin Šmíd, Ph.D. (ÚSSV) – 11 hlasů 

Členové - studenti 
Bc. Jana Fikejsová – 11 hlasů 
Bc. Nikol Jiskrová – 11 hlasů 
Bc. Tomáš Fišera – 11 hlasů 
Ing. Ondřej Kuba – 11 hlasů 
Bc. Martin Mazel – 11 hlasů 

Všichni navržení členové získali v tajném hlasování nadpoloviční počet hlasů 
všech senátorů 
 
Poté proběhlo hlasování o usnesení. 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
projednal záměr děkana jmenovat členy disciplinární komise Fakulty 
ekonomicko-správní Univerzity Pardubice a vyjadřuje předchozí souhlas s jejich 
jmenováním. 
 
Hlasování: 11 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
 
3. Schválení Podmínek pro přijetí ke studiu v akademickém roce 2022/2023 

Dr. Šmíd požádal děkana fakulty prof. Stejskala o úvodní slovo. Děkan uvedl 
předkládaný materiál.  Jako hlavní body vedoucí k navrhované podobě materiálu 
uvedl: 
1) zájem univerzity na přijímání nejlepších možných studentů, 
2) omezení fakulty nastavenými počty studentů, kterých fakulta trvale 
nedosahuje; zájem zvýšit počet studentů s vyšším koeficientem ekonomické 
náročnosti, 
3) zvýšení prostupnosti studia (s tím, že největší problém s prostupností je 
v kombinované formě studia), 



4) široké rozkročení studijních programů a specializací, které vede 
k organizačním problémům při sestavování rozvrhů, 
5) možnost určitého podílu hybridní výuky v příštím akademickém roce. 
K materiálu dále vystoupila proděkanka doc. Komárková. Uvedla, že jsou 
navrhovány podmínky pro všechny typy studia v obou jazykových mutacích (ČJ, 
AJ). Dále uvedla, že podmínky pro přijetí do doktorského studia zůstávají proti 
minulým letům beze změny, s výjimkou ověřování znalosti ČJ u zahraničních 
studentů studujících v ČJ). U podmínek pro přijetí do bakalářského studia je 
přijetí nově založeno na bodovém výpočtu (k přijetí je třeba min. 50 bodů) a nikoli 
stanoveným průměrným prospěchem ze SŠ. Současně byly doplněny bonifikace, 
které by měly umožnit přijímat především aktivní studenty. Dále seznámila 
senátory s drobnými úpravami, které byly provedeny po rozeslání materiálu, a to 
konkrétně: 
1) v čl. 1.2 odst. 3 písm. h) nově platí uvedená bonifikace také pro studijní 
program „Finance“ 
2) v čl. 1.2 odst. 3 a 4 se k „Matematika+“ doplňuje „Matematika rozšiřující“ 
3) v čl. 1.2 odst. 3 se na konec doplňuje bonifikace za účast v Ekonomické 
olympiádě: „Za účast ve finále Ekonomické olympiády dle písmene h) uchazeč 
obdrží 50 bodů, za umístění na 1. – 3. místě ve finále Ekonomické olympiády dle 
písmene h) uchazeč obdrží 100 bodů“, která nahrazuje opakovaný text o 
bonifikaci za Soutěž&Podnikej. 
 U podmínek pro přijetí do navazujícího studia došlo k samostatné úpravě pro 
přijetí do Double degree studijního programu. 
K materiálu proběhla diskuse, v které vystoupili: děkan prof. Stejskal, 
proděkanka doc. Komárková, proděkanka doc. Myšková, Dr. Koudela, Dr. Šenec, 
Dr. Kotková Stříteská, Dr. Mandys a Dr. Fuka. 
Dr. Koudela uvedl, že rozumí odstranění klauzule o studijním průměru, ale 
vyjádřil obavy, že díky nastavení bonifikací vzroste význam společnosti SCIO. 
Zdůraznil, že jde o komerční subjekt. Mezi akademické svobody patří i svoboda 
rozhodovat o přijetí, a toto rozhodnutí by nemělo být „outsourcováno“ na 
soukromé subjekty. Navrhl, že nejčistší řešení by bylo vrátit se k přijímacím 
zkouškám pořádaným fakultou. K tomu poté uvedl, že by byl potřeba 
kvalifikovaný odhad, nakolik by zavedení přijímacích zkoušek ovlivnilo počet 
uchazečů. 
Proděkanka Komárková uvedla, že dobří studenti zpravidla bonifikaci ze SCIO 
testu nepotřebují, a že v podmínkách jsou nastaveny další významné bonifikace. 
Zmínila také rozsudek Nejvyššího správního soudu, podle kterého je přijímací 
řízení založené na SCIO testech v pořádku s ohledem na to, že SCIO test 
nepředstavuje bariéru pro přijetí (SCIO má sociální program a v přijímacím řízení 
jsou jiné možnosti, jak získat potřebný počet bodů). Současně zdůraznila, že SCIO 
testy jsou pro studenty nejdostupnější formou bonifikace. 
Děkan uvedl, že námitku ohledně společnosti SCIO považuje za důvodnou, ale je 
potřeba se na věc dívat optikou toho, čeho chce fakulta dosáhnout. Zdůraznil, že 



při vlastních přijímacích zkouškách by pravděpodobně klesl počet zájemců o 
studium na FES. 
Proděkanka Myšková uvedla, že význam SCIO testů v přijímacím řízení lze 
případně snížit zvýšením požadovaného percentilu. 
Dr. Kotková Stříteská k tomu uvedla, že na jiných ekonomických fakultách 
přijímací zkoušky nejsou obvyklé. Dále navrhla, že by bylo možné provést 
analýzu před přípravou podmínek na následující AR. 
Dr. Mandys navrhl za tímto účelem ustavit komisi senátu. 
Dále vystoupil Dr. Fuka, který uvedl, že je potřeba si v této souvislosti také 
ujasnit, co jako fakulta chceme. Dodal, že si nedovede představit přechod na 
vlastní přijímací zkoušky. 
Dr. Šenec se poté zeptal, zda je problém v tom, že fakultě SCIO testy brání 
přijímat lepší studenty. Děkan k tomu uvedl, že nikoli, a dále vyjádřil souhlas se 
zřízením komise senátu k přijímacímu řízení. 
Dr. Šmíd navrhl ukončit diskusi (a případnou diskusi ke zřízení komise přesunout 
do bodu Různé) a zahájit hlasování. 
 
Poté proběhla hlasování. 
Usnesení č. 1: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity 
Pardubice projednal a schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu do doktorských 
studijních programů v českém jazyce pro akademický rok 2022/2023 v 
předloženém znění.  
Hlasování: 11 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
Usnesení č. 2: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity 
Pardubice projednal a schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu do doktorských 
studijních programů v anglickém jazyce pro akademický rok 2022/2023 v 
předloženém znění.  
Hlasování: 11 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
Usnesení č. 3: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity 
Pardubice projednal a schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu do bakalářských 
a navazujících studijních programů pro akademický rok 2022/2023 
v předloženém znění s doplněním změn představených na zasedání senátu.  
Hlasování: 10 – 0 – 1 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
Usnesení č. 4: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity 
Pardubice projednal a schvaluje Podmínky pro přijímání ke studiu do 



bakalářských a navazujících studijních programů v anglickém jazyce pro 
akademický rok 2022/23 v předloženém znění. 
Hlasování: 11 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
 
4. Různé 

Dr. Šmíd požádal senátory, aby případně vyjádřili svůj zájem působit v komisi 
k přijímacímu řízení. Uvedl, že do komise se může přihlásit každý senátor. Na 
příštím zasedání AS FES bude potom komise oficiálně ustavena a zvolen její 
předseda. 
Dr. Šmíd dále informoval senátory o tom, že na zasedání AS UPa dne 22. června 
bude vyhlášena volba kandidáta na funkci rektora pro příští funkční období. 
Dr. Šmíd poděkoval všem za účast. 
 
V Pardubicích, 23. června 2021 
 
       JUDr. Martin Šmíd, Ph.D. 
       předseda AS FES 


